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Trafikudvalget har i brev af 30. april 2008 stillet mig følgende spørgsmål 576 
(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 
 
Spørgsmål nr. 576: 

 
"Er ministeren af den opfattelse, at det nuværende antal lokoførere er tilstræk-
keligt til at kunne klare sommersæsonens problemer med varme skinner, afvik-
ling af ferie, overarbejde m.v.?" 

Svar: 

 
Jeg har forelagt spørgsmålet for henholdsvis DSB og Arriva.  

DSB har oplyst, at det er DSB’s forventning på baggrund af udarbejdede prog-
noser, at DSB i sommerferien vil have tilstrækkeligt med lokomotivførere til at 
kunne afvikle den planlagte produktion. Prognoserne er baseret på en række 
forudsætninger, bl.a. planlagt efteruddannelse og infrastrukturarbejder over 
sommeren, herunder sporarbejdet på Farumbanen og strækningen Fredericia-
Århus. DBS tager dog forbehold for ændringer i prognosernes forudsætninger.  

Arriva har oplyst, at uddannelsen af lokomotivførere gennem de sidste par år 
har været planlagt således, at nye lokomotivførere bliver færdiguddannet i for-
året, hvilket medfører, at Arriva i udgangspunktet har været godt rustet til at 
afvikle ferie i sommerperioden uden gener for passagertrafikken. Samtidig har 
Arriva uddannet et større antal lokomotivførere de seneste år, hvorfor tilgan-
gen har været større end afgangen. De sidste par måneder har der dog været en 
betydelig afgang af lokomotivførere, der kan betyde aflysninger af togafgange i 
den kommende tid selv i lyset af den skabte overkapacitet. 

 
Med venlig hilsen 
 
 
Carina Christensen 


